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Conceptnota Bestuurlijke Optimalisatie  -  Voorgestelde derde bestuursmodel voor 
onderwijs  

In de conceptnota ‘Bestuurlijke Optimalisatie’ worden voor onderwijs drie toekomstige 
bestuursmodellen naar voren geschoven. 

Zo zal ten eerste een Individueel Schoolbestuur nog steeds mogelijk blijven, maar zullen 
er hiervoor geen financiële stimuli voorzien worden.

Ten tweede is ook een Vereniging van Schoolbesturen mogelijk als regionaal ingebed 
samenwerkingsverband; hiervoor wordt wel (tijdelijk) in financiële stimuli voorzien.

Tot slot schuift men ook een Schoolbestuur met Bijzondere Kenmerken naar voren als 
regionaal ingebed schoolbestuur, waarvoor sowieso financiële stimuli voorzien worden. 
Het mag dan ook duidelijk zijn dat deze laatste vorm van een schoolbestuur, die 
functioneert als één rechtspersoon en niet beperkt is in de tijd, de voorkeur geniet van 
de Vlaamse Regering. 

De volgende vragen hebben betrekking op het naar voor schuiven van het derde ‘model’.

1. Waar an sich de efficiëntie om te werken met minder bestuursleden niet betwist 
wordt, is het natuurlijk wel oppassen geblazen dat men met bekwame bestuursleden 
aan de slag gaat. 

a) Acht de minister het dan ook wenselijk om deze bestuursmandaten te koppelen 
aan een beperking in de tijd?

b) Is de minister bereid om na te denken over een structuur die het toezicht op deze 
bestuurders kan garanderen? In hoeverre kan Nederland, waar men werkt met 
raden van toezicht, een voorbeeld zijn?

2. Hoe wil de minister vermijden dat deze schoolbesturen te groot (en dus mogelijk ook 
inefficiënt) worden, waardoor enerzijds het neveneffect van planlast de kop zou 
kunnen opsteken en waardoor anderzijds leerlingen zich mogelijk niet meer thuis 
voelen op een school? ten eerste
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1. De conceptnota Bestuurlijke optimalisatie werd door de Vlaamse regering op 28 mei 
2016 goedgekeurd. Deze nota omvat een aantal voorstellen op het vlak van 
minimaal te bereiken leerlingennormen, geografische afbakening etc., maar omvat 
géén voorstellen rond het bestuursinterne van schoolbesturen. 

Zo omvat de nota géén bepalingen over het aantal of de competenties van 
schoolbestuurders of over de wijze waarop ze aangesteld worden. Ik stoel mijn 
beleid op vertrouwen. Het lijkt me dan ook niet wenselijk vanuit de overheid hier 
nieuwe of bijkomende reglementering te voorzien. Uiteraard kunnen schoolbesturen 
wel zelf, bv. in het kader van Codes rond goed bestuur, hier voor de eigen werking 
maatregelen voorzien.

2. Bestuurlijke optimalisatie gaat over het niveau van de schoolbesturen, niet over het 
niveau van de scholen. De conceptnota geeft dan ook duidelijk aan dat 
herkenbaarheid van de individuele school als pedagogische eenheid en 
leefgemeenschap moet gevrijwaard blijven. 

Waar op niveau van schoolbesturen het optimum qua schoolgrootte ligt zodat er 
geen schaalnadelen optreden, is sterk afhankelijk van de wijze waarop dit 
schoolbestuur zich organiseert en hoe ze haar taken verdeelt. Of dit de meest 
efficiënte manier is, wordt best lokaal gevolgd, bijvoorbeeld via het lokaal sociaal 
overleg of via de schoolraden. 


